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SMOLIVECKÝ 

MĚSÍČNÍK 
 měsíčník obcí Mladý Smolivec, Starý Smolivec, 

Radošice, Budislavice a Doţice

 

 

Jménem všech, co se podílí na 
tvorbě Smoliveckého měsíčníku, 

bychom Vám rádi popřáli 
šťastné a veselé Vánoce, plné 

radosti a spokojenosti. 

V TOMTO ČÍSLE 
Další výběr středních škol pro naše deváťáky 

MAS o mysliveckém spolku Stráţ 

Naši myslivci ve Finsku 

Vtipy, kříţovky, sudoku 

Dotazníky, konečné tabulky 

PODZIM 2011  
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Kam na školu? 
2. část 

STŘEDNÍ PRŮMYSLOVÁ ŠKOLA STAVEBNÍ, PLZEŇ 

Studuji na SPŠ STAVEBNÍ V PLZNI, Chodské náměstí 2. Naše škola nabízí několik oborů: 

Technické lyceum, Geodézie a katastr nemovitostí a Stavebnictví. Stavebnictví se dále rozděluje 

na Pozemní stavitelství, Stavební obnovu, Dopravní stavitelství a Vodohospodářské a ekologické 

stavby. Pro důkladnější porozumění oborů, doporučuji navštívit stránky školy. Já studuji obor 

Technické lyceum. TL je přípravou pro vysokou školu. Nevyhnete se zde matematice, fyzice, 

chemii a ani cizím jazykům. Na naší škole se můžete naučit francouzštině, ruštině, němčině 

a angličtině.  Tento obor je dost náročný, ale po čase jsem si zvykl a už bych nikdy své rozhodnutí 

nezměnil. Ani nevím, proč jsem se tenkrát pro tuto školu rozhodl, snad protože mě zajímala 

architektura a stavitelství obecně. Problémem, který mě dělil od studování na této škole, byly 

přijímačky. Ty se na naší škole dělají stále, jako na jedné z mála škol v Plzni. Stavárna moje 

očekávání splnila víc, než jsem sám čekal. Přes sbor kantorů, zájezdy a akce, až po školní jídelnu 

a vybavení učeben. Všem, co se nebojí a mají odhodlání, tuto školu doporučuji. Baví-li snad 

někoho zednické práce, jděte na Stavebnictví. Určitě navštivte dny otevřených dveří, datum se 

v čas dozvíte na stránkách www.spsstav.cz 

Jiří Krejčík 

STŘEDNÍ ODBORNÁ ŠKOLA PROFESORA ŠVEJCARA, PLZEŇ 

Studuji SOŠ profesora Švejcara v Plzni, Majerova 1, obor Pedagogické lyceum, zaměření 

na jazyky. Další obory na této škole jsou: Veřejnosprávní činnost, Sociálně správní činnost, 

Pečovatelství, Knihovnictví a druhá polovina našeho lycea je zaměřena na tělesnou výchovu. Pro 

Švejcarku sem se rozhodla kvůli zaměření na angličtinu a kvůli výuce psychologie a pedagogiky, 

které chci uplatnit v zaměstnání. Moje očekávání se víceméně splnila, akorát ta 

matematika. Myslela jsem si, že to bude lehčí, ale byl to omyl. Navíc po spojení se SPŠ strojní, se 

kterou sdílíme jednu budovu, je na škole zmatek. Ale snad se to do budoucna zlepší. Určitě ji 

mohu doporučit všem, kteří mají rádi jazyky, nebo přemýšlejí o nějakém z již zmíněných oborů. 

http://www.spstrplz.cz/  

Denisa Holubová 

 STŘEDNÍ ODBORNÁ ŠKOLA OBCHODU, UŽITÉHO UMĚNÍ A DESIGNU, PLZEŇ 

Já studuji na SOŠ obchodu, užitého umění a designu v Plzni, Nerudova 33, už třetím 

rokem na oboru: Ekonomika, podnikání - cestovní ruch. Další maturitní obory se zaměřením na 

užité umění a design jsou: grafický design, multimediální tvorba, design interiéru a s výučním 

listem – aranžér. Maturitní obory zaměřené na obchod a podnikání jsou Ekonomika a podnikání- 

zahraniční obchod, cestovní ruch / Ekonomika vnitřního obchodu. A také máme obor s výučním 

listem a to je obor Prodavač. Právě pro tuto školu jsem se rozhodla, protože mě baví cestování 

a zajímá mě práce v cestovním ruchu. To, co jsem od tohoto oboru čekala, se splnilo. A dokonce 

mě i překvapilo to, že mě připravují na to, abych si v budoucnu mohla sama založit např. svoji 

cestovní kancelář. Já si myslím, že tuto školu mohu s klidem doporučit a nejen proto, že má 

množství oborů, z kterých se dá vybrat, ale také protože učitelský sbor je tvořen samými učiteli, 

kteří vědí, o čem mluví a dělají svou práci dobře. http://www.nerudovka.cz/ 

Aneta Slavíčková 

STŘEDNÍ ŠKOLA INFORMATIKY A FINANČNÍCH SLUŽEB, PLZEŇ: 

Mojí volbou byla Střední škola informatiky a finančních služeb Plzeň, Klatovská 200 G, 

obor finanční a logistické služby. Další obory, které tu máme, jsou: Informační technologie, 

Logistické a finanční služby a Manipulant logistického provozu. Právě tuhle školu jsem si vybrala 

http://www.spsstav.cz/
http://www.spstrplz.cz/
http://www.nerudovka.cz/
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z důvodů dobrého uplatnění, zajímá mě logistika a chtěla bych pokračovat na VŠ. Moje očekávání 

byla splněna. Mohu ji vřele doporučit. Škola mě baví, učitelé jsou sympatičtí, učivo se dá 

zvládnout naučit a je dobrá pro pokračování na VŠ. http://www.ssinfis.cz/ 

Barbora Šalomová  

STŘEDNÍ ODBORNÁ ŠKOLA BLATNÁ 

Jmenuji se Pavel Behenský a studuji už druhým rokem obor Elektronické počítače na 

Střední odborné škole v Blatné, V Jezárkách 745. Naše škola nabízí obory např.: Elektronické 

počítače, Informatiku v ekonomice nebo Obchodní akademii. Pro tuto školu jsem se rozhodl, 

protože mě zajímají počítače a rád bych se o nich dozvěděl něco nového např. jak dělat webové 

stránky, jak se programuje, dále jak pracují různé části počítače atd. Tato škola určitě splnila 

moje očekávání. Naučíte se tu spoustu nových věcí a hlavně se tu dá získat maturita. Určitě bych 

tuto školu doporučil i ostatním studentům, co se chystají studovat počítače, informatiku nebo 

obchodní akademii. http://www.blek.cz/Studium/ 

Pavel Behenský 

STŘEDNÍ ODBORNÉ UČELIŠTĚ, BLOVICE  

Studuji na škole SOU Blovice, Setecká 253, obor Stravovací a ubytovací služby.  Naše 

škola nabízí další obory jako například Cukrářské práce, Společné stravování, Opravářské práce, 

Potravinářská výroba a další. Tuhle školu a obor jsem si vybrala, protože mě vaření baví a není 

to tak daleko. Myslím si, že všechna moje očekávání byla splněna. Naší školu můžu doporučit 

všem, kteří rádi vaří a nechce se jim jezdit daleko za vzděláním. Asi by bylo dobrá zmínit, že naše 

škola je pobočkou SOU Oselce, proto máme společné webové stránky. 

http://www.stredniskolaoselce.cz/  

Jenny Hamzová 

VYŠŠÍ ODBORNÁ ŠKOLA A STŘEDNÍ PRŮMYSLOVÁ ŠKOLA ELEKTROTECHNICKÁ, 

PLZEŇ 

Mou volbou byla VOŠ a SPŠE Plzeň, Koterovská 85, obor Správa počítačových sítí. Máme 

zde ale také obor Elektrotechnika, Informační technologie a Technické lyceum. Tento obor jsem 

si vybral, protože mě počítače zajímají a myslím si, že budou potřeba stále víc a víc. Musím 

přiznat, že škola nesplnila moje očekávání, ale už je pozdě na to, něco měnit. Naší školu mohu 

doporučit klukům, ale i holkám, kteří se zajímají o počítače. http://www.spse.pilsedu.cz/   

Michal Pich 

STŘEDNÍ ZDRAVOTNICKÁ ŠKOLA A VYŠŠÍ ODBORNÁ ŠKOLA ZDRAVOTNICKÁ 

V PLZNI  

Studuji na SZŠ a VOŠZ v Plzni, Karlovarská 99, obor zdravotnické lyceum. Na škole dále můžete 

studovat zdravotnického asistenta a laboratorního asistenta. Pro tuhle školu jsem se rozhodla, 

protože jsem chtěla a stále chci pracovat ve zdravotnictví. Škola určitě splnila moje očekávání, i 

když pár věcí jsem si představovala trošku jinak. Doporučit tuhle školu můžu určitě. Pokud ale 

byste chtěli pokračovat na medicínu je vhodnější gympl. http://www.zdravka-plzen.cz/ 

Kateřina Růtová 

STŘEDNÍ ODBORNÉ UČILIŠTĚ, BLATNÁ 

Navštěvuji SOU Blatná, U Sladovny 671. Studuji už druhým rokem obor Automechanik. 

Naše škola nabízí další obory jako Elektrikář, Opravář zemědělských strojů, Autoelektrikář a 

Včelař. Tento obor a školu jsem si vybral, protože mě zkrátka automobily baví. Moje očekávání 

vůči tomuto oboru byla splněna. Tuto školu doporučuji všem kutilům, ale spíše klukům, než 

holkám. http://www.soublatna.cz/  

Marek Vařeka  

http://www.ssinfis.cz/
http://www.blek.cz/Studium/
http://www.stredniskolaoselce.cz/
http://www.spse.pilsedu.cz/
http://www.zdravka-plzen.cz/
http://www.soublatna.cz/
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Centrum Mysliveckého 

sdruţení Stráţ vzniklo 

za podpory MAS sv. Jana 

z Nepomuku 
Celkové výdaje projektu: 568.380,-Kč 

Dotace: 399.999,-Kč 

 

     Myslivecké sdružení Stráž provádí svoji mysliveckou činnost na 

území obce Mladý Smolivec vč. místních částí, tedy na celkové výměře 

cca 2115 ha. Členská základna se v posledních letech stabilizovala na počtu 

cca 40 členů. I když historie spolku trvá dvě desítky let, do dnešní doby 

sdružení nedisponuje vlastním zázemím pro pořádání setkání členů sdružení, 

či pořádání tradičních akcí. 

     V roce 2008 bylo rozhodnuto o rekonstrukci objektu na stavební parcele č. 

125 v areálu v Nivicích a vytvoření zde klubovny sdružení využitelné k výše 

uvedenému účelu. V průběhu roku 2009 již dokonce proběhly první 

svépomocné práce. V rámci přípravy projektu jsme - vedeni snahou uspět - 

formulovali 3 rozvojové směry, které budou projektem naplňovány: 

1. Vytvoření zázemí pro setkávání členů sdružení, 

2. Vytvoření střelnice pro brokové a vzduchové zbraně, 

3. Vytvoření naučně-vzdělávacího programu „lesní moudrosti“. 

Třetí směr je zároveň i jedním ze zajímavých inovativních prvků v rámci projektu. A tak si ho 

představíme trochu podrobněji: 

     O tom, že myslivost nemá příliš dobrý kredit v očích veřejnosti, se asi nemusíme přesvědčovat 

a při podrobnějším zkoumání můžeme s obavami pozorovat stále sílící trend naprostého 

nepochopení až odmítání myslivosti u mladších generací. Tento stav asi nikoho z nás netěší, 

ovšem na druhou stranu jen málokdo má chuť a kapacitu se blíže zamyslet nad jeho příčinami, 

případně udělat něco pro změnu. Myslivost má samozřejmě velkou nevýhodu v tom, že jde o 

obor, který hodně lidí provokuje již z důvodu zabíjení zvířat, případně mají osobní negativní 

zážitky na setkání s myslivci. Navíc působíme navenek jako jakási zvláštní uzavřená skupina, 

proti níž je snadné se vymezit a získávat tak na úkor myslivosti popularitu. Jsme přesvědčeni o 

tom, že pouze pokud se podaří, aby se významná část současných dětí potkala s myslivcem, který 

je přesvědčí o tom, že myslivci nejsou žádní škůdci a primitivové, tak můžeme k budoucnosti 

pohlížet s nadějí. Záměrem této aktivity je nastartovat aktivitu sdružení směřující k prezentaci 

mysliveckých aktivit naučně-vzdělávací formou a k tomu využít zázemí klubovny sdružení, 

jakési „učebny v lese“, resp. blízko přírodě. V první fázi zaměřenou na děti z nejbližšího okolí a 

předpokladem pozdějšího rozvinutí aktivit jednak ve smyslu jejich obsahového zaměření, jednak 

ve smyslu nabídky jednotlivým subjektům. 

Jan Fiala, MS Stráž Ml. Smolivec  
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Za lesnickými a mysliveckými zkušenostmi do Finska 
Loňský podzim MAS svatého Jana z Nepomuku ve spolupráci s Městem Spálené Poříčí a s finskou 

partnerskou MAS Rajupusu zorganizovala seminář s exkurzí pro finské lesníky na téma Lesní 

hospodářství a zpracování dřeva. A protože byl jak na české, tak finské straně projeven zájem o 

další spolupráci, následovalo pozvání do Finska i rozšíření témat spolupráce o mysliveckou 

činnost, či využití lesa pro rozvoj cestovního ruchu. A tak na konci října mohla skupinka 15 

zástupců místních mysliveckých sdružení a lesníků vyrazit na čtyřdenní výměnu zkušeností do 

země, kde les a příroda jsou vnímány jako největší národní bohatství. 

Na letišti v Helsinkách přistáváme v podvečer, to nás 

ovšem ještě čekají přes tři hodiny cesty autobusem, 

severovýchodním směrem do regionu Savo. Ubytováni 

jsme v krásném srubu na turistické farmě Lahdelma. Její 

majitel nás pak seznamuje s typickým modelem 

zemědělského hospodaření, který téměř vždy 

kombinuje samotnou zemědělskou výrobu na poměrně 

malých plochách, s hospodařením v lesích, případně 

ještě další činností, poměrně často právě s 

ubytováváním na farmě. Druhý den začínáme prezentací 

zástupců Lesnického institutu regionu jižní Savo, kteří 

nás seznamují s problematikou finského lesního 

hospodářství. Jsou zde drsnější podmínky a chudší půdy, proto se tu pěstují lesy podstatně řidší. 

Hlavní dřevinou je smrk, borovice a bříza. Zejména borovice a bříza zde na rozdíl od našich 

podmínek nekošatí. Bříza je v obnově vysazována, zatím co u nás je považována za plevelnou 

dřevinu, která nalétne sama. 

Cestou na další místo ještě navštěvujeme sportovní areál s šesti střelnicemi pro jednotlivé 

střelecké disciplíny, která byla vybudována s přispěním programu Leader. Následuje přesun do 

turistického resortu Järvisydän u Rantasalmi. Zde navštěvujeme centrum HakoApaja, které je 

zvláštní tím, že jeho majitel si veškeré dřevo na stavbu srubů vylovil ze dna přiléhajícího jezera. 

U některých kusů bylo zjištěno stáří až 4000 let, tak dlouho zde leželo pod vodou. 

Odpoledne následuje společný seminář. Finové nás seznamují s historií i současností lovu v 

tamních podmínkách, či se zkušenostmi z prezentace přírodních oblastí a národních parků v 

médiích se záměrem vzbudit větší zájem návštěvníků. České prezentace představují myslivost v 

Čechách, činnosti Mysliveckého sdružení Stráž Mladý Smolivec a jejich projekt výstavby 

klubovny se střelnicí, který byl podpořen MAS svatého Jana z Nepomuku v programu Leader. V 

rámci prezentace pak finské posluchače, s ohledem na problémy s generační obměnou jejich 

loveckých klubů, zvláště zaujal připravovaný naučně-vzdělávací program pro děti a mládež 

tematický zaměřený právě na myslivost. O prezentaci se společně postarali Michal Arnošt a Jan 

Fiala. Zvláštní pozornost si pak vysloužila ukázka vábení zvěře v podání Pavla Šefla a Tomáše 

Žáka. Tato ukázka zaujala nejen nás, ale především finské účastníky, neboť tento způsob lovu 

není ve Finsku obvyklý. Vyžaduje velké zkušenosti, které je nezbytné získat přímo v přírodě 

pozorováním a talent zvěř co nejvěrněji napodobit. 

Třetí den je tematicky zaměřený na využití dřeva jako zdroje energie. Začínáme prezentací 

harvestorové technologie při provádění probírek lesních porostů a podnikatelsky provozované 
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obecní teplárny na dřevní štěpku. Následuje ještě prohlídka farmy Keriäki, kde produkují vysoce 

kvalitní palivové dříví. Odpoledne trávíme v Lesnickém muzeu Lusto nedaleko Savonlinny. V 

jednotlivých expozicích je vše, co se týká lesa a života stromů, od malého semenáčku až po těžbu 

a transport dřeva i jeho následné zpracování, například na srubové stavby.  

Poslední den jsme strávili cestováním na 

letiště a zpět domů. Není se co divit, naše 

exkurze nás zavedly až téměř k ruským 

hranicím, do oblasti, kde jezerní plochy 

jsou větší než pevnina a většina pevniny je 

pokryta lesy. Prostě Finsko jak má být. To 

nás uchvátilo nejen svojí krásou, 

přístupem Finů k přírodě, ale třeba i 

ozdravnými účinky sauny na tělo i na duši 

a především vstřícností lidí, se kterými 

jsme měli možnost se zde setkat. Velké 

poděkování patří Michalovi Arnoštovi z MAS svatého Jana z Nepomuku a našemu finskému 

průvodci Ilpo Lehtinenovi z finské MAS Rajupusu, kteří nám celou exkurzi zorganizovali. 

Poděkování patří i za podporu Plzeňskému kraji, který projekt podpořil v rámci Programu 

podpory spolkové činnosti spojené s prezentací Plzeňského kraje v roce 2011. 

  

David Regent 

 

SUDOKU 
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KŘÍŢOVKA 
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Soutěţ v MŠ U Veverky 
Při velké účasti našich nejmenších jsme 

se rozhodli využít znovu jejich 

schopností a uskutečnili jsme další 

soutěž. 

Tentokrát se jednalo o téma Vánoční 

stromeček, podle mého gusta. Děti tvořily 

podle své fantazie a představ. Bylo 

opravdu těžké vybrat vítěze, každý 

obrázek měl své kouzlo. Máme moc 

šikovné děti. 

Po dlouhém bádání se vítěz objevil, ráda 

bych popřála Dominiku Jiřincovi za 1. 

místo v soutěži. Vítěze čeká sladká 

odměna. Jsem moc ráda, že se děti z MŠ 

U Veverky zapojují a pomáhají plnit 

stránky našeho Smoliveckého plátku. 

Oceňuji snahu a tvořivost. 

Děkujeme za spolupráci paní ředitelce 

MŠ Svatavě Šlaisové. 

Veronika Straková 

FOTBALOVÁ SEZÓNA – PODZIM 2011 

ÁČKO                                                         BÉČKO  
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Něco málo ze ţivota našich fotbalistů … 
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Členové projektového týmu: 

 Karolína Černá, Aneta Slavíčková, Veronika Straková, 

Veronika Kubová, Jiří Krejčík 


